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Abstract (en)
In a multi-zone diffuser for an axial flow turbomachine the bend angles of the diffuser inlet both on the hub and on the cylinder of the turbomachine
are fixed over the duct height on the outlet of the last blade row (12) solely for the purpose of evening out the total pressure profile. Inside the
retardation zone of the diffuser (13) means in the form of flow fins (8) are provided for removing the swirl of the swirled flow. A first diffusion zone
(50) extends from the outlet plane of the last blade row (12) to a plane on the outlet of the flow fins (8) and is designed with a single duct as bell-
shaped diffuser (26). A second diffusion zone (51) is constituted in the form of a multi-duct diffuser section (17), flow-ducting guide rings (16) being
arranged downstream of the flow fins (8). <IMAGE>

Abstract (de)
Bei einem mehrzonigen Diffusor für eine axial durchströmte Turbomaschine sind die Knickwinkel des Diffusoreintritts sowohl an der Nabe als auch
am Zylinder der Turbomaschine ausschliesslich zwecks Vergleichmässigung des Totaldruckprofils über der Kanalhöhe am Austritt der letzten
Schaufelreihe (12) festgelegt. Innerhalb der Verzögerungszone des Diffusors (13) sind Mittel zur Drallwegnahme der drallbehafteten Strömung in
Form von Strömungsrippen (8) vorgesehen. Eine erste Diffusionszone (50) erstreckt sich von der Austrittsebene der letzten Schaufelreihe (12) bis
zu einer Ebene am Austritt der Strömungsrippen (8) und ist einkanalig als Glockendiffusor (26) ausgebildet. Eine zweite Diffusionszone (51) wird in
Form eines mehrkanaligen Diffusorteils (17) gebildet, wobei strömungsführende Leitringe (16) stromabwärts der Strömungsrippen (8) angeordnet
sind. <IMAGE>
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